



INSTITUTE FOR LOGIC,
LANGUAGE AND COMPUTATION



RHEINISCHE FRIEDRICH-WILHELMS-UNIVERSITÄT



FORSCHUNGSINSTITUT FÜR
MITTELALTER UND RENAISSANCE (FIMUR)

1st GPMR Workshop on Logic & Semantics

Medieval Logic and Modern Applied Logic

Rheinische Friedrich-Wilhelms-Universität Bonn, Germany

June 28-30, 2007

The workshop **GPMR-LS1** is the inaugural workshop of the working group "Logic & Semantics" of the *Gesellschaft für Philosophie des Mittelalters und der Renaissance* (GPMR).

The topic of the workshop, "Medieval Logic and Modern Applied Logic", is to be understood as an emphasis, not an exclusive subject. All parts of medieval and early modern logic and semantics can be taken into consideration.

Concerning the emphasis, we aim at

1. isolating and identifying techniques and theories in medieval logic which may be of use to solving modern questions of applied logic;
2. explaining conceptually difficult parts of medieval logic by applying techniques of modern logic.

Der Workshop **GPMR-LS1** ist das erste Treffen des Arbeitskreises "Logik & Semantik" der *Gesellschaft für Philosophie des Mittelalters und der Renaissance* (GPMR).

Das Thema des Workshops, "Mittelalterliche Logik und Moderne Angewandte Logik", ist als Schwerpunkt, nicht als ausschließlicher Gegenstand zu verstehen. Alle Bereiche der mittelalterlichen und frühneuzeitlichen Logik und Semantik können einbezogen werden.

Bei dem Schwerpunktthema ist es unser Ziel,

1. Techniken und Theorien der mittelalterlichen Logik zu isolieren und zu identifizieren, welche dazu beitragen können, moderne Fragen der angewandten Logik zu lösen;
2. begrifflich schwierige Teile der mittelalterlichen Logik durch Techniken der modernen Logik zu erklären.

Speakers:

FABRIZIO AMERINI	ALAN BÄCK	BRAD BERMAN	BERT BOS	
LAURENT CESALLI	ANTONINO DRAGO	CATARINA DUTILH NOVAES		
PETR DVORAK	STEN EBBESEN	GÖRGE HASSELHOFF	ROBERTO HOFMEISTER PICH	
PETER KING	GYULA KLIMA	SIMO KNUUTTILA	JAAP MAAT	MASSIMO MUGNAI
CALVIN NORMORE	DANIEL NOVOTNY	PETER ØHRSTRØM	LUCA PARISOLI	
STEPHEN READ	GREG RESTALL	KATHERINA RYBALKO	SARA UCKELMAN	
HANS VAN DITMARSCH	THOMAS WARD	ELIA ZARDINI		

Location: June 28: Arithmeum Lecture Hall (Lennéstraße 2)
June 29-30: Alfred-Philippson-Hörsaal (Meckenheimer Allee 166)

Organization: Christoph Kann (Düsseldorf), Benedikt Löwe (Amsterdam),
Christian Rode (Bonn), Sara L. Uckelman (Amsterdam)

Information: <http://www.illc.uva.nl/GPMR-LS>

Contact: Sara L. Uckelman <suckelma@illc.uva.nl>

Sponsored by:

Deutsche
Forschungsgemeinschaft

DFG